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Z p r a v o d a j  O b e c n í h o  ú ř a d u  S e m e c h n i c e

S E M E C H Ň Á KS E M E C H Ň Á K
Sledujte naše aktivity na https://facebook.com/obecsemechnice.cz/  a zapojte se také.

Vážení občané, milí příznivci naší 
vesničky,

paní Zima se s námi sic nerozvážně, 
ale přeci jenom loučí. Jaro klepe na 
dveře, rozkvétají první jarničky, kte-
ré nám dělají radost na zahrádkách,  
v sadech a okolních lukách. Věřme 
tedy tomu, že si již budeme užívat del-
ších jarních dní a sluníčko nás povzbu-
dí v dobré náladě.

Od posledního vydání Semechňá-
ku se uskutečnilo několik záležitos琀, 
o kterých bych Vás chtěla informovat. 
Na samotný závěr roku jsem obdr-
žela výpověď pana Mencla z prostor 
sportovního klubu na místním hřiš琀椀. 
Po osobním setkání jsme se domlu-
vili na ukončení provozu v březnu,  
s termínem předání prostor dne  
20. 3. 2023. Na základě této skuteč-
nos琀椀 se hned po novém roce sešlo 
pracovní zastupitelstvo obce, kde byly 
probrány podmínky ke zveřejnění in-
zerátu k pronájmu obecní hospody 
tak, aby byl co nejdříve zajištěn pro-

vozovatel nový. Všichni si uvědomuje-
me, že doba vůbec hos琀椀nským a jejich 
provozům nenapomáhá. Z toho důvo-
du bylo rozhodnuto, že výše nájmu 
bude 2000 Kč/1 měsíc + energie. Oslo-
veno bylo několik majitelů hospod či 
vývařoven v okolí. Pro všechny však je 
hlavní problém, a to sehnat dostatek 
personálu na zajištění provozu, a to 
nejenom v Semechnicích, ale v širo-
kém okolí. Na zastupitelstvu obce dne 
22. 2. 2023 bylo na základě nezájmu 
o pronájem dohodnuto, že se nájem 
hospody stanoví symbolický ve výši  
1 Kč/1 měsíc tak, jak je tomu v několi-
ka obecních hospodách v našem okre-
se. Snad tato skutečnost byla mo琀椀va-
cí a na Čarodějnice dne 30. 4. 2023 
se podaří hospodu otevřít. Smlouva  
o pronájmu však není dosud podepsá-
na. O otevírací době a novém pronají-
mateli Vás budeme z obecního úřadu 
informovat. 

V měsíci lednu jsme s panem mís-
tostarostou Ing. Vladislavem Černí-
kem s rados琀 přijali pozvání místních 
seniorek, které obnovily svá pravidel-
ná setkávání. Připravili jsme si pro ně 

prezentaci s fotogra昀椀emi kulturních  
a sportovních akcí, které se v loňském 
roce v obci zorganizovaly a rovněž 
představili některé projekty, které 
hodlá obec do budoucna realizovat. 
Obnovení provozu na místním hřiš琀椀 
bude důležité i pro další přátelská se-
tkávání seniorek. Závěrem našeho po-
vídání jsme předali dámám růži a měli 
velkou radost z jejich upřímné rados琀椀 
z této drobné pozornos琀椀. Vždyť žena  
a kvě琀椀na k sobě patří a vždy jí sluší.

Rovněž jsem byla ráda za milé 
pozvání na setkání v prvním čtvrtle琀 
roku -  valnou hromadu SDH Semech-
nice, výroční valnou hromadu okrsku  
č. 11 Trnovsko, Sdružení hasičů ČMS 
Rychnov nad Kněžnou, valnou hro-
madu TJ Sokol Semechnice a valnou 
hromadu Mysliveckého sdružení Bor-
ky Trnov. Setkání jsem se zúčastnila  
a rozšířila si tak obzory v náplni a fun-
gování jednotlivých organizací. Ať se 
jim nadále v jejich činnos琀椀 daří. 

Kulturní a sportovní komise rovněž 
nezahálela a připravila tradiční maso-
pustní průvod obcí, který se uskuteč-
nil v sobotu 11. 2. 2023. 

Slovo starostky
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Mnozí z Vás jste se na veselici 
přišli podívat na jednotlivá předem 
avizovaná stanoviště. Děkujeme za 
vřelá přije琀, skvělé občerstvení a 
společné tanečky. Ale ke kultuře se 
dozvíte více v jiné čás琀椀 Semechňáku. 

K životu v obci patří nejen ty vese-
lé a zábavné, ale i ty smutné zprávy. 
Z řad našich občanů začátkem roku 
odešli paní Samková a pan Svoboda, 
koncem měsíce března pan Mervart. 
Na chvilku se zastavme a věnujme 
jim 琀椀chou vzpomínku jako projev 
úcty k našim sousedům.

K dalším činnostem obecního úřa-
du bych chtěla zmínit, že se podařilo 
získat stavební povolení na veřejné 
prostranství na Římanském kopci  
a stavební povolení na prodloužení 
kanalizace za Římanským kopcem. 

V tuto chvíli čekáme, až nabydou 
právní moci a budeme se moci pře-
sunout k realizaci samotné. Na pro-
dloužení kanalizace byla rovněž po-
dána žádost o dotaci z prostředků 
Královéhradeckého kraje. Mohla by 
dosáhnout až do výše 900 000 Kč. 
Nebudeme však předbíhat, musíme 
počkat na rozhodnu琀 a schválení 
zastupitelstva Královéhradeckého 
kraje. V prvním čtvrtle琀 roku byla 
proplacena dotace na zpracování 
projektové dokumentace k výše zmí-
něné kanalizaci ve výši 79 000 Kč. 
Čekáme na proplacení 300 000 Kč 
na opravu kaple realizovanou v mi-
nulém roce, všechny doklady již byly 
předány Ministerstvu zemědělství  
a rovněž odsouhlaseny. Po letní zá-
livce stromů na Trnovce bude rovněž 
vyúčtována dotace ze Státního fondu 
životního prostředí na obnovu alejí, 
která dosahuje částky téměř 250 000 
Kč. Další žádost o dotaci, která by se 

měla podávat, je na rekonstrukci 
komunikace k Sukovým a k Piskoro-
vým, dotační 琀椀tul však nebyl dosud 
vypsán, prosím o trpělivost, dotace 
je důležitá k této nákladné realizaci. 
Po dohodě s odborem životního pro-
středí v Dobrušce a s Povodím Labe 
došlo k odplevelení úseku Houdko-
vického potoku, které zajišťuje prá-
vě Povodí Labe. Odvoz nánosu bude 
ještě dokončován. 

Na závěr mého článku a na začá-
tek čtení tohoto čísla Semechňáku 
Vám chci popřát. Mějte krásné a po-
hodové jaro a prožijte léto dle vlast-
ních představ. Ať je naše obec obcí, 
která vzkvétá a dobře se tu žije jak 
starousedlíkům, tak nově přistěho-
vaným. Nechte se inspirovat kalen-
dářem plánovaných akcí a podpořte 
琀m snahu a čas lidí, kteří akce chys-
tají a organizují. Budu se těšit na 
společná setkávání.

       Michaela Vaňková, starostka

Slovo starostky – pokračování 
z  t i tulní  stránky

Výtěžek z Tříkrálové sbírky

Semechnicemi v sobotu 7. 1. 2023 prošly dvě skupin-
ky dě琀 se svými zpěvy.  Štěs琀, zdraví, dlouhá léta vinšo-
vali Vám a přáním napsaným nad dveře K+M+B+ 2023 
vyznačili „Bůh chraň tento dům, žehnej tomuto domu“. 

Děkujeme za bohaté 昀椀nanční příspěvky, které dosáhly  
v naší obci a jejích místních částech celkové částky 20 
586,- Kč a byly předány Farní charitě v Dobrušce. Poděko-
vání Vám rovněž patří za dobroty pro Kašpara, Melichara 
a Baltazara, kterými v letošním roce byla Natálka Pete-
rová, Lucie Frýdová, Natálie Rejchrtová a Eliška Čermá-
ková ze Semechnic. Tato děvčata doplnila Klára Uhlířová  
z Bolehoště a Natálie Lunková z Opočna. 

Dě琀椀 doprovázely průvodkyně Michaela Vaňková  
a Michaela Peřinová, které si chválily, že je milé, jakým 
způsobem jsou koledníci přijímáni ve Vašich domovech. 
Vybrané peníze ze sbírky jsou zejména používány na so-
ciální službu Osobní asistence, na další pomůcky do cha-
ritní půjčovny a na přímou pomoc lidem v 琀sni. 

Tak zase začátkem příš琀ho roku v rámci dobročinné 
sbírkové akce, v rámci níž projevujeme svoji solidaritu  
s lidmi v nouzi.

          

         Michaela Vaňková, starostka

 
Pronájem domu č. p. 58
V obci Semechnice nabízím možnost pronájmu domu čp. 58, cena pronájmu dle dohody, bližší informace na 
telefonním čísle 604 824 012, p. Dragoun.
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Zastupitelstvo obce Semechnice

Schvaluje:

I. Schvaluje:

- Usnesení č. 1 - program zasedání zastupitelstva. 
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti: 0 , Zdržel se: 0 

- Usnesení č. 2 - Plán společných zařízení, jehož zpracovatelem je 
společnost AGROPLAN spol. s r. o.
Výsledek hlasování: 
Pro: 6 (Vaňková, Černík, Hejzlar, Alimová, Kučerová, Vaněk) 
Proti:1 (Suk), Zdrželi se: 2 (Sobotková, Sobotka)

- Usnesení č. 3 - poskytnutí účelové dotace TJ Sokol Semechnice, 
z. s., IČ: 48616036 ve výši 200 000 Kč a uzavření veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu obce. 
Výsledek hlasování: 
Pro: 6 (Vaňková, Černík, Hejzlar, Alimová, Kučerová, Vaněk) 
Proti: 3 (Sobotková, Sobotka, Suk), Zdržel se: 0 

- Usnesení č. 4 - poskytnutí účelové dotace SDH Semechnice, IČ: 
67439136 ve výši 50 000 Kč a uzavření veřejnoprávní smlouvy  
o poskytnutí dotace z rozpočtu obce. 
Výsledek hlasování:
Pro: 6 (Vaňková, Černík, Hejzlar, Alimová, Kučerová, Vaněk)  
Proti: 0, Zdrželi se: 3 (Sobotková, Sobotka, Suk)

- Usnesení č. 5 - uzavření dodatku č. 4 ke smlouvě o nájmu spor-
tovního klubu a stanovuje výši nájmu 2 000 Kč za měsíc pro ob-
dobí 1. 1. 2023 – 31. 12. 2023.
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti:  0, Zdržel se: 0

- Usnesení č. 6 - poskytnutí finančního daru pro rodiče nově na-
rozených dětí v rámci slavnosti Vítání občánků ve výši 4 000 Kč/1 
narozené dítě. 
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti:  0, Zdržel se: 0

- Usnesení č. 7 - předložený návrh rozpočtu obce Semechnice na 
rok 2023, který byl uveřejněn na úřední desce. 
Výsledek hlasování:
Pro: 6 (Vaňková, Černík, Hejzlar, Alimová, Kučerová, Vaněk) 
Proti: 3 (Sobotková, Sobotka, Suk), Zdržel se: 0

- Usnesení č. 8 - střednědobý výhled rozpočtu obce na období let 
2024 – 2026 jako vyrovnaný. 
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti:  0, Zdržel se: 0

- Usnesení č. 9 - uzavření dodatku ke smlouvě č. 952704 se spo-
lečností Marius Pedersen a. s., IČ: 42194920 s platností od 1. 1. 
2023.
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti:  0, Zdržel se: 0

- Usnesení č. 10 - uzavření dodatku ke smlouvě o poskytování slu-
žeb č. 7491000048 se společností ODPADY s. r. o., IČ: 25279246, 
kterým se upravují ceny za sběr, svoz a odstranění odpadu s plat-
ností od 1. 1. 2023.
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti:  0, Zdržel se: 0

- Usnesení č. 11 - projektový záměr společného projektu  
JPO V na pořízení osvětlovací soupravy. 
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti:  0, Zdržel se: 0

- Usnesení č. 12 - uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
dotace ve výši 3 000 Kč na rok 2023 z rozpočtu obce společnosti 
Kultura Rychnov nad Kněžnou, s. r. o., IČ: 27475689 na nákup 
knih (dokumentů) do výměnných fondů v rámci regionálních kni-
hovnických služeb. 
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti:  0, Zdržel se: 0

Zastupitelstvo obce

II. Neschvaluje:

- vyrovnaný rozpočet obce Semechnice pro rok 2023 s tím, 
že bude ponížena rozpočtová položka 3745 Veřejná zeleň  
o částku 1 796 100 Kč.
Pro: 6  (Vaňková, Černík, Hejzlar, Alimová, Kučerová, Vaněk)
Proti: 3 (Sobotková, Sobotka, Suk), Zdrželi se: 0

Zastupitelstvo obce

III. Bere na vědomí (usnesení bez hlasování):

- usnesení z minulého zasedání.
- cenu pro vodné od 1. 1. 2023, která bude činit 56,25 Kč 
   včetně DPH/m3.
- poskytnutí částky 10 000 Kč na podporu pojízdné prodejny  
   MARTA spol. s r. o.
- plán inventur za rok 2022.
- rozpočtové opatření č. 15.

V Semechnicích 23. 12. 2022

Z veřejného zasedání
zastupitelstva obce ze  dne

14.  12.  2022

VELKOOBJEMOVÝ ODPAD
 Velkoobjemový odpad bude 

možné zlikvidovat od pátku 12. 
do neděle 14. 5. 2023 – kontejner 
bude přistaven u obecního úřadu, 
u čp. 44 (Trejtnarovi) a v Podchlu-

mí bude přistaven vlek, odvoz 
proběhne v průběhu pondělí.

NEBEZPEČNÝ ODPAD
Nebezpečný odpad nově pouze 
v přesně určený čas v sobotu 
13. 5. 2023  
u obecního úřadu    8,00 – 8,20 
u Trejtnarových  
čp. 44                         8,25 – 8,45 
u požární nádrže      8,50 – 9,10

KOVOVÝ ODPAD
Kovy je možné v průběhu  

celého roku donést či dovézt 
do velkoobjemových 

 kontejnerů za školou a jeden 
malý je umístěn  

v Podchlumí. 
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Zastupitelstvo obce

I. Schvaluje:

Usnesení č. 1 - program zasedání zastupitelstva. 
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0 

Usnesení č. 2 - uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o provozová-
ní vodohospodářské infrastruktury ve městě Dobruška a jeho 
okolí se společností AQUA SERVIS, a. s.  
Výsledek hlasování: Pro: 9, Proti:0, Zdrželi se:  0

Usnesení č. 3 - doporučit návrh na pořízení změny územ-

ního plánu žadatelů Václava Vaňka a Stanislavy Tláskalové, 
žadatele Zdeňka Tláskala, žadatele Jana Kletečky a žadatele 
Jana Chalupného dle stanoviska pořizovatele, odboru rozvoje 
města MěÚ Dobruška, úřad územního plánování ze dne 7. 2. 
2023. 
Výsledek hlasování: Pro:  9, Proti:0, Zdrželi se: 0
 
Usnesení č. 4 - uzavření smlouvy o daru se společností Do-
mov F. A. Skuherského, z. ú. a poskytnutí finančního daru pro 
rok 2023 v celkové výši 20.000 Kč.
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti:  0, Zdrželi se: 0

Usnesení č. 5 - výběr dodavatele stavby „Prodloužení ka-
nalizačního řadu v obci Semechnice“, firmu V + V s. r. o., 
stavební a obchodní firma, Sokolovská 682, 516 01 Rych-
nov nad Kněžnou, IČ 60914602 a jeho nabídkovou cenu ve  
výši 1 579 538,54 Kč bez DPH.
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti:  0, Zdrželi se: 0

Usnesení č. 6 - podání žádosti o dotaci z programu Králové-
hradeckého kraje „Rozvoj infrastruktury v oblasti zásobování 
pitnou vodou a odvádění odpadních vod“ k projektu „Pro-
dloužení kanalizačního řadu v obci Semechnice“.
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti:  0, Zdrželi se: 0

Usnesení č. 7 - zahájení výběrového řízení na realizaci veřej-
ného prostranství na Římanském kopci formou zakázky ma-
lého rozsahu mimo režim zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání 
veřejných zakázek. 
Výsledek hlasování:   Pro: 6, Proti:  3 (Suk, Sobotková, Sobot-
ka), Zdrželi se: 0

Usnesení č. 8 - přesun projednání Smlouvy o smlouvě budou-
cí o zřízení věcného břemene a dohody o umístění stavby RK 
Semechnice, čp. 44, kNN s Čez Distribuce, a.s. na další jedná-
ní zastupitelstva.
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti:  0, Zdrželi se: 0

Usnesení č. 10 - přesun lampy veřejného osvětlení u Sto-
línových o 4,5 m na vlastní náklady manželů Stolínových.  
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti:  0, Zdrželi se: 0

Zastupitelstvo obce

II. Neschvaluje:

- doporučit návrh na pořízení změny územního plánu žada-
telky Mileny Lenfeldové z důvodu, že se pozemek nachází  
v nezastavěném území obce bez návaznosti na zastavěné úze-
mí obce tak, jak uvádí stanovisko pořizovatele, odboru roz-
voje města MěÚ Dobruška, úřad územního plánování ze dne  
7. 2. 2023. 
Výsledek hlasování:   Pro neschválení: 9, Proti:  0,  
Zdrželi se: 0

- poskytnutí individuální dotace na rok 2023 a uzavření 
smlouvy o daru s Oblastní charita Rychnov nad Kněžnou.
Výsledek hlasování:   Pro neschválení: 8,  Proti:  0   
Zdrželi se: 1 (Suk)

Zastupitelstvo obce 

III. Pověřuje

Usnesení č. 9 - starostku podáním žádosti na Státní pozemko-
vý úřad o bezúplatný převod pozemků
p. č. 1095/2, 382/29, 382/30, 1095/1, 382/2, 382/8, 382/5, 
382/1 a 58.
Výsledek hlasování:   Pro: 9, Proti:  0, Zdrželi se: 0

Zastupitelstvo obce

IV. Bere na vědomí (usnesení bez hlasování):

- usnesení z minulého zasedání, bez připomínek;
- rozpočtové opatření č. 16/2022 a č. 1/2023;
- přechodné dopravní značení a vedení objízdné trasy k akci  
  III/29840 Opočno, Broumar;
- že probíhá zpracování statického posouzení budovy stodoly;
- že došlo ke zpracování projektu na rozvaděče veřejného 
   osvětlení v obci;
- že je prováděno zpracování technicko-ekonomického po 
  souzení způsobů odkanalizování obce firmou RECPROJEKT 
   s. r. o., Pardubice;
- že proběhlo zpracování prvotního návrhu výstavby chodníku 
  od požární nádrže k čp. 1;
- že 2 firmy projevily zájem projektovat rekonstrukci střechy  
  a půdního prostoru hasičárny.

V Semechnicích 06.03.2023

Z veřejného zasedání
zastupitelstva obce ze  dne

22.  2.  2023

Děkujeme, že třídíte odpad. 
Prosím, pokud je některá z popelnic na tříděný odpad – sklo, papír, plast – plná, odvezte svůj vytříděný odpad 
na jiné stanoviště, kde je možné vytřídit. V obci máme nemalý počet stanovišť – za Pikalovými, v zástavbě  
u Příčnice, u pomníku, u Hrnčířových, naproti Rejchrtovým, ulice ke hřbitovu, Kruhovka, Podchlumí.  
Udržujme v obci pořádek.
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So 2
září

20,00 h. Posvícení 
– zábava Rocksorry

Po 4
září  9,00 h. Posvícení – mše svatá 

s průvodem

So 23
září

Po 4
září

 12,00 h.  Posvícení – Zlatá hodinka 
s OpočenkouPo 4

září

17,00 h.     Posvícení – Taneční zábava

So 2
září

So 22
červenec

20,00 h. Letní Silvestr se skupinou 
SONG

 9,00 h. Nohejbalový turnaj 
o putovní pohár 
GRAND PRIX Semechnice

KULTURNÍ A SPORTOVNÍ KALENDÁŘ JARO – LÉTO 2023 

Ne 30
duben

18,00 h. Čarodějnice na hřiš琀椀, 
lampionový průvod

So 6
květen 14,00 h. Pochod kolem Semechnic

18,00 h.     Noční nohejbalový turnaj 

So 24
červen

Pá 23
červen

So 17
červen

 14,00 h.  Pouťové odpoledne – 
Mladý týníšťský BIG BANDNe 11

červen

14,00 h.     Dětský den – pohádkové 
putování

 10,00 h.    SDH – Podorlická liga  
v požárním útoku o pohár 
starosty

So 15
duben

So 15
duben

9,00 h. Ukliďme Česko

 9,00 h. Charita琀椀vní sběr šatstva 
– 15.00 h. na OÚ

 9,00 h. Václavovo kolečko 
– 14.00 h. 

Likvidace jedlých olejů 
a tuků
Začátkem roku došlo  
k odvozu popelnice  
u pomníku padlých ur-
čené na likvidaci jedlých 
olejů a tuků. Žádáme ob-

čany, aby jedlé oleje a tuky  
v PET lahvích pokládali 
na nádobu v rámci svo-

zu komunálního odpadu 
1x za 14 dní ve středu.  
Děkujeme.



SEMECHŇÁKStránka 6

Další akcí, tentokrát už povánoč-

ní, byl tradiční Silvestrovský po-

chod. Na 30 účastníků se vydalo po 
cestě do Podchlumí, kde na ně če-

kali Koblížkovi s malým občerstve-

ním. Dále se pak pokračovalo lesem 
směrem do Trnova, kde proběhla 
návštěva nových kravínů.  Odtud 
se pak zamířilo zpátky do Semech-

nic, kde byl celý výšlap zakončen  
v místním sportovním klubu. 

Silvestrovský pochod

Sice už nám jaro zaťukalo na 
dveře, ale já se ještě vrátím do doby 
předvánoční, kdy proběhl vánoč-

ní koncert. Třetí adventní neděli se  
v naší kapličce Panny Marie Bolestné 
rozezněl hlas mladého talentovaného 
zpěváka Tomáše Bartoše. Sešli jsme 
se ve velmi hojném počtu a všichni 
posluchači mohli slyšet nejen melo-

die vánoční, ale i písně ze slavných 
muzikálů. Nechyběly ani skladby 
Karla Gotta. Na zahřátí se podával 
tradiční svařák pro dospělé a sladký 
čaj pro děti.  

Vánoční koncert v kapli

Tradiční akce v Semechnicích (Michaela Alimová, kulturní komise)
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První akcí v novém roce byl Maso-
pust. Tradiční průvod prošel naší obcí 
v sobotu 11. 2. 2023 a zúčastnilo se jej 
na 30 masek a 13 muzikantů. Letošní 
již 14. ročník jsme zahájili na Kruhov-
ce. Zde předal Kominík své pomyslné 
„žezlo“ Selce a masky tak dostaly svo-
lení k proji琀 obcí. Masopustní veselí 
pak pokračovalo do Podchlumí, kde 
si na své přišli především Kohoutek 
se Slepičkou, kteří bravurně ukázali, 
jak se snáší zlatá vejce. Poté nás če-
kalo ještě dalších 8 zastavení. Celou 
vsí se ozývala radostná hudba, tanči-
lo se, zpívalo a hodovalo. Tímto bych 
chtěla poděkovat všem zúčastněným, 
kteří se za masku převlékli a zároveň 
i těm, kteří pro nás nachystali nemalá 
občerstvení.  

Masopust

Přednáška
V pátek 10. 3. 2023 jste mohli zaví-
tat do sportovního klubu na před-
nášku nazvanou „Pohádky z Orlic-
kých hor“. O mluvené slovo se po-
staral představitel regionální litera-
tury Královéhradeckého kraje pan 
Josef Lukášek, jenž k zajímavému 
povídání o své tvorbě přidal i různé 
poznatky o chodu horské záchran-
né služby v Deštném v Orlických 
horách. Pan Lukášek svůj přednes 
zakončil přečtením jedné kapitoly  
z jeho již čtvrté vydané knihy. Pevně 
doufáme, že se nás na příští akci po-
dobného typu sejde více.
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Hned následující den ani děti  
nepřišly zkrátka. I na ně se mys-
lelo a uspořádal se Dětský karne-
val. Masky všech kategorií zaplnily 
sportovní klub a děti se tak mohly 
těšit na různé soutěže, tanečky a na 
bohatou tombolu. O tom, že se jim 
na karnevale líbilo, nebylo pochyb, 
když si přály některé písně a tance 
zopakovat.

Dětský karneval

Sbor dobrovolných hasičů
Naše první letošní akce byla jas-

ně daná – okrskový hasičský ples 
konaný 14. ledna v Trnově v hos琀椀nci  
U Zárybnických. Hasičský ples pořá-
dá společně 5 okolních sborů.  Spo-
lečenská událost se velmi vydařila 
a všichni si celého večera užívali. 
20. ledna se konala výroční val-
ná hromada SDH Semechnice ve 
sportovním klubu v Semechnicích. 
Všichni hosté vřele přijali pozvání  

a zúčastnili se. Účast členů sboru však 
už tak vysoká nebyla. Vše proběhlo 
velice hladce a na konci schůze bylo  
i malé občerstvení.

V letošním roce nás čeká spous-
ta akcí. Největší z nich je samozřej-
mě uspořádání soutěže v požárním 
útoku zařazenou do Podorlické ligy. 
Tato soutěž se bude konat 24. června 
na místním hřiš琀椀. Všichni jste velmi  
srdečně zváni. 

A teď trochu z jiného soudku.  
U tohoto článku je fotogra昀椀e, na které 
jsou zakládající členové našeho sbo-
ru. Tato fotka byla pořízena v prvním 
roce založení, což je rok 1885. Pokud 
byste kohokoliv na fotogra昀椀i poznali, 
nebo věděli jména zakládajících čle-
nů, prosím kontaktujte mě. Děkuji za 
pomoc.             

             David Valášek, velitel SDH
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Ze sportu
V posledních letech se stalo tradicí, 

že se na Štědrý den dopoledne utka-
la mužstva hokejových starých gard TJ 
Sokol Semechnice a HC Baroni Opoč-
no. Toto okresní derby mohou diváci 
zhlédnout už jen takto, protože se-
mechnický Sokol se už druhou sezónu 
neúčastní žádné registrované soutěže.  
Za Semechnice nastoupili opravdu 
nestárnoucí Václav Vaněk, Pavel Žid  
a Milan Hejzlar, dále Milan Rejchrt, 
Pavel Petera, Leoš E昀昀enberk, dlouho-
letý kapitán mladší generace Dušan 
Janský, dále Pavel Gois, Petr Novot-
ný, Pavel Franc, Mar琀椀n Chudý a Petr 
Tláskal. V dresu Baronů byl nejstarším 
hráčem Gusta Gábor, dále hráli Dušan 
Felcman, Tomáš Pavlík, Pavel Havlíček, 
Vláďa Černík, Tomáš Hejduk, Milan 
Ši琀椀na, Zbyněk Zácný, Kamil Žid, Jan 

Burýšek a Jarda Serbousek. Do utkání 
lépe vstoupili Baroni, ale semechnič琀 
brzo otočili a vypracovali si čtyřbran-
kový náskok. Ve druhé polovině utká-
ní Opočno zabralo a dorovnalo skóre. 
V Semechnicích se ale říká „povolit a 
přitáhnout“, šli jsme znovu do vedení, 
které vydrželo až do konce zápasu. Ko-
nečný výsledek byl 9:7. Bývalé opory 
obou mužstev předváděly pohledný 
hokej a celkově tak potěšily hrstku při-
hlížejících diváků. 

V pátek 3. února 2023 hos琀椀l velký 
sál Pelclova divadla slavnostní vyhlá-
šení 11. ročníku ankety Nejúspěšnější 
sportovec okresu Rychnov nad Kněž-
nou. Populární anketu pořádalo Okres-
ní sdružení České unie sportu Rychnov 
nad Kněžnou, Agentura SPORT AKTI-
ON Chomutov a Město Rychnov nad 

Kněžnou. Plný sál tleskal oceněným 
sportovcům, trenérům, funkcionářům 
a kolek琀椀vům. A mezi zúčastněnými 
byla i naše členka Miroslava Černíko-
vá. Od svého mládí byla cvičitelkou, or-
ganizátorkou akcí pořádaných TJ Sokol, 
v současné době je členkou výboru  
a již několik dese琀椀le琀 vede účetnictví 
spolku. Za tyto činnos琀椀 jí děkujeme  
a ještě jednou blahopřejeme k ocenění 
její celoživotní práce pro sport v obci.

A na závěr zveme všechny přízniv-
ce turis琀椀ky na 32. ročník akce „Po-
chod kolem Semechnic“. Stejně jako 
v minulých letech budou připraveny 
3 trasy různé délky s občerstvením 
a závěrečným táborákem na hřiš琀椀  
v Semechnicích.

   Václav Vaněk,  
              předseda TJ Sokol Semechnice
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 provede ve vaší obci mobilní svoz nebezpečných odpadů 

 
 
 
 
 

 

 

 

 

Vybírané nebezpečné odpady: 
➢ oleje a nebo tuky 

➢ barvy, lepidla, pryskyřice 

➢ rozpouštědla 

➢ kyseliny, hydroxidy, fotochemikálie 

➢ detergenty, odmašťovací prostředky 

➢ staré léky 

➢ pesticidy  
➢ akumulátory (i plné) 
 

Další odpady, které od Vás odebereme: 
➢ pneumatiky (osobní) – nerozřezané, bez disků 

➢ monočlánky 

➢ elektropřístroje - radia, vysavače, pračky, sporáky, atd. 
➢ ledničky, mrazničky 

➢ televizory 

➢ zářivky, výbojky              
  

 
 
Ledničky, mrazničky, televizory, monitory, ostatní elektropřístroje, 
monočlánky a zářivky budou odebírány ne jako odpad, ale na zpětný 
odběr. Proto je nepoškozujte a neodebírejte žádné součásti. 

JINÉ ODPADY NEŽ ZE SEZNAMU NEODEBÍRÁME! 
ODPADY NENECHÁVEJTE NA STANOVIŠTI BEZ DOZORU! 

VYČKEJTE NAŠEHO PŘÍJEZDU ! 
ODLOŽENÉ ODPADY NEBUDOU ODVEZENY, ALE BUDOU PONECHÁNY NA 

MÍSTĚ !


 

Dne:            13. května 2023 

Stanoviště:                                  
               SEMECHNICE u OÚ       8,00 – 8,20 hodin 

  Trejtnarovi čp. 44          8,25 – 8,45 hodin 

  u požární nádrže 8,50 – 9,10 hodin 

   

   

Přineste nám svůj odpad !
Chraňte naše životní prostředí !

 

provede ve vaší obci mobilní svoz nebezpečných odpadů
 
 
 
 
 

Vybírané nebezpečné odpady: 
➢ 
➢ barvy, lepidla, pryskyřice
➢ rozpouštědla
➢ kyseliny, hydroxidy, fotochemikálie
➢ detergenty, odmašťovací prostředky
➢ 
➢ 
➢ akumulátory (i plné)

Další odpady, které od Vás odebereme: 
➢ pneumatiky (osobní) nerozřezané, bez disků
➢ monočlánky
➢ elektropřístroje radia, vysavače, pračky, sporáky, atd.
➢ ledničky, mrazničky
➢ 
➢ zářivky, výbojky            

 
 
Ledničky, mrazničky, televizory, monitory, ostatní elektropřístroje, 
monočlánky a zářivky budou odebírány ne jako odpad, ale na zpětný 
odběr. Proto je nepoškozujte a neodebírejte žádné součásti.  

 
JINÉ ODPADY NEŽ ZE SEZNAMU NEODEBÍRÁME!  

ODPADY NENECHÁVEJTE NA STANOVIŠTI BEZ DOZORU!  
VYČKEJTE NAŠEHO PŘÍJEZDU !  

ODLOŽENÉ ODPADY NEBUDOU ODVEZENY, ALE BUDOU PONECHÁNY NA 
MÍSTĚ ! 

 

 

 

 

 


 

13. května 2023
Stanoviště:                               

Trejtnarovi čp. 
požární nádrže

Přineste nám svůj odpad ! 
Chraňte naše životní prostředí ! 

 

provede ve vaší obci mobilní svoz nebezpečných odpadů
 
 
 
 
 

Vybírané nebezpečné odpady: 
➢ 
➢ barvy, lepidla, pryskyřice
➢ rozpouštědla
➢ kyseliny, hydroxidy, fotochemikálie
➢ detergenty, odmašťovací prostředky
➢ 
➢ 
➢ akumulátory (i plné)

Další odpady, které od Vás odebereme: 
➢ pneumatiky (osobní) nerozřezané, bez disků
➢ monočlánky
➢ elektropřístroje radia, vysavače, pračky, sporáky, atd.
➢ ledničky, mrazničky
➢ 
➢ zářivky, výbojky            

 
 
Ledničky, mrazničky, televizory, monitory, ostatní elektropřístroje, 
monočlánky a zářivky budou odebírány ne jako odpad, ale na zpětný 
odběr. Proto je nepoškozujte a neodebírejte žádné součásti. 

JINÉ ODPADY NEŽ ZE SEZNAMU NEODEBÍRÁME! 
ODPADY NENECHÁVEJTE NA STANOVIŠTI BEZ DOZORU! 

VYČKEJTE NAŠEHO PŘÍJEZDU ! 
ODLOŽENÉ ODPADY NEBUDOU ODVEZENY, ALE BUDOU PONECHÁNY NA 

MÍSTĚ !

 

: 493 646 750    fax:493 646 770  
 

13. května 2023
Stanoviště:                               

Trejtnarovi čp. 
požární nádrže

Přineste nám svůj odpad !
Chraňte naše životní prostředí !
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Volejte na help linku  
Člověka v tísni  

tel.: 770 600 800  
po–pá 9–17 hod. 

Stát nabízí pomoc – příspěvek na bydlení. 

Pokud za bydlení dáváte měsíčně  více než 30 % příjmů domácnosti, 
může pomoci i vám.

• Řekneme vám, jestli na příspěvek 
máte nárok.

• Spočítáme, v jaké výši.

• Poradíme, jak a kde si o něj zažádat.

• Nemusíte vše řešit sami. 

Než zavoláte, připravte si přehled 
všech příjmů domácnosti a nákladů 
za bydlení (nájem, vyúčtování energií 
a služeb).

 jakprezitdluhy.cz/energie  
clovekvtisni.cz

Nezvládáte platit 
účty za bydlení, 
např. nájem, energie, vodu?
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S úctou vzpomínáme na naši odda-
nou členku Lenku Mar琀椀nkovou, která 
nás navždy opus琀椀la v loňském roce.
Jako dlouholetá cvičitelka a organizá-
torka sportovních soutěží v naší obci 
nám mladším byla vždy ochotnou rád-
kyní a vzorem. 

Několik generací od útlého věku 
vychovala a přivedla ke sportu. Všich-
ni, kteří jsme „prošli jejíma rukama“ 
vzpomínáme na ta krásná sportovní 

zápolení na dětských dnech a turis琀椀c-
kých pochodech, které se svým man-
želem Pepou v Sokolu organizovala. 
S ním se také po mnoho let starala  
o úklid našeho sokolského hřiště, dříve 
obklopeného vysokými topoly. Pomá-
hala mu též s úklidem ledové plochy, 
kterou až do svých 75 let připravo-
val pro hokejisty a veřejnost. Všichni 
hokejisté též vzpomínají na výborný 
čaj, který pro ně dlouhodobě vařila. 
Při mém nástupu do funkce starosty 
v roce 1998 byla mou mentorkou na 
obecním úřadě, kde mě zasvě琀椀la do 
chodu a fungování obecních záležitos-
琀. Byla účetní hned po sametové revo-
luci a ve funkci pokračovala ještě dva 
roky. Kancelář obecního úřadu však 
navštěvovala pravidelně i v dalších le-
tech tak, aby nám zde předávala své 
dlouholeté zkušenos琀椀 a svou moud-
rost. Mo琀椀vovala nás svou sečtělos琀, 
přehledem o aktuálním světovém dění 
a svým životním op琀椀mismem, který 
přenášela na ostatní.

Odchodem Lenky ztra琀椀-
la naše obec vzácného člověka. 
 

Z. Bendzo za TJ Sokol Semechnice  
a za obecní úřad

Vzpomínka na Lenku  
Martinkovou
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Semechnická alej se umís琀椀la v an-
ketě Alej roku 2022. Krajina bez alejí je 
jako obraz bez rámu. Smíšená alej spo-
jující obec Semechnice s Opočnem, 
tzv. Příčnice, lemuje přírodní cestu  
a je atrak琀椀vní spojnicí pro pěší turis琀椀-
ku, běžkování či procházky s pejskem. 
Alej je systema琀椀cky obnovována  
a do ankety Alej roku 2022 ji nomino-
vala paní Naďa Kverková ze Semechnic. 

Celkem bylo hodnoceno 93 alejí 
a stromořadí z celé České republiky. 
Naše semechnická se celkově umís琀椀la 
na 29. místě. Celorepublikovou vítěz-
kou se pak stala Lipová alej na Uhlíř-
ském vršku v Moravskoslezském kraji. 
Jelikož však probíhalo i hodnocení po 
jednotlivých krajích, můžeme se pyš-
nit krásným 2. místem za Královéhra-
decký kraj. 

Krajskou vítězkou se stala Lipová 
alej ke hřbitovu v Dobrušce a 3. mís-
to obsadila Alej Kateřiny Zaháňské  

v Náchodě. Dalšími soutěžními aleje-
mi byla Alej ke Starému Bělidlu, Babič-
čino údolí, Javorová alej ve Zlíči, Kašta-
nová alej ke kapli, Zlíč, Alej u Pomníku 
jezdecké bitvy 1866, Vysokov, Lipová 

alej Lázně Velichovky a Třešňová alej 
Starkoč. 

Kompletní výsledky a bližší infor-
mace najdete na www.alejroku.cz. 

          Michaela Vaňková, starostka

Václav (11 let) a Štěpán (10 let) 
Kroulíkovi hrají šachy už od školky.  
V tomto roce už dokázali úspěšně re-
prezentovat svůj šachový oddíl Region 
Panda z Rychnova nad Kněžnou hned  
v několika turnajích.

Ve Špindlerově Mlýně se v týdnu 
od 22. do 26. ledna 2023 konal jubi-
lejní 20. ročník Zimní olympiády dě琀  
a mládeže, jejíž součás琀 byly i ša-
chy. Celkové vítězství vybojoval po-
prvé Královéhradecký kraj a výrazně  
k němu přispěly právě výkony družstva 
šachistů. Jeho nejmladším členem byl 
Václav Kroulík, který pro tým získal ne-
skutečných 11,5 bodu z 13 par琀椀í a měl 
druhý nejvyšší zisk ze všech 56 hráčů 
bleskového turnaje. Čtyři šachisté Krá-

lovéhradeckého kraje získali v souboji 
družstev zasloužené zlato.

V březnu se konaly dvě významné 
akce. Ve dnech 11. – 18. 3. mistrovství 
České republiky v šachu pro mládež do 
16 let. Probojovat se do tohoto klání 
je úspěchem už na samotném začátku 
turnaje. V každé kategorii soupeří 24 
hráčů nebo hráček. V kategorii do 10 let 
se umís琀椀l na krásném 7. místě Štěpán  
a zajis琀椀l si tak přímý postup na MČR  
v příš琀m roce. V kategorii do 12 let 
měl zlato na dosah Venda. Po chybě  
v předposledním a posledním kole skon-
čil bronzový!

V úterý 21. 3. se konalo v Třebecho-
vicích pod Orebem krajské kolo pře-
boru škol v šachu, do kterého postou-
pilo jak družstvo ZŠ Opočno se Štěpá-
nem na první šachovnici, tak družstvo  
Gymnázia Dobruška na první šachovnici  
s Vendou. Obě družstva bojovala 
urputně o postup na celorepubli-
kové mistrovství ve Zlíně (26. – 28. 
6. 2023), postoupilo ale jen Opoč-
no ze druhého místa. Gymnázi-
um Dobruška se muselo spokojit 
se tře琀m, nepostupovým místem.    
 
     Ing. Arch. Veronika Kroulíková, Ph.D.

Úspěchy semechnických 
šachistů
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Vážení spoluobčané,

máme velkou radost z toho, kolik z Vás se pravidelně účastní veřejných zasedání ZO a ak琀椀vně se zajímá o dění 
v naší obci. Pohled do zaplněné místnos琀椀 je pro naše zastupitele mnohem příjemnější než do té prázdné. Občan 
tak má možnost tzv. v přímém přenosu vidět, jak jím volený zástupce pracuje, zda dobře reprezentuje společné 
názory.  Pokud bychom měli zrekapitulovat dosavadní období a jednotlivá veřejná zasedání, máme pocit, že ve 
věcech týkajících se běžného chodu obce táhne celé zastupitelstvo za jeden provaz. Samozřejmě jsou i záležitos-

琀椀, které vnímáme rozdílně.
Hlavními prioritami nás třech “opozičních“ zastupitelů je vybudování chodníků v horní čás琀椀 obce od křižovat-

ky u požární nádrže směrem na Podbřezí, vybudování autobusové zastávky na znamení u požární nádrže nebo 
vybudování FVE na střechách obecních budov a získání dotací na jejich pořízení. Ve věci vybudování chodníků 
vedení obce již realizovalo informační schůzku kvůli zpracování studie proveditelnos琀椀, ze které vzešlo zásadní 
sdělení. Po celé plánované délce stavby 680 m k čp. 1 je dostatečná šíře komunikace 1,5 metrů, která je nutná 
pro možnost realizace. Prvotní odhadovaná (velmi orientační) cena je ve výši 2,6 mil. Kč.  Paní starostkou jsme 
byli seznámeni s plánem realizace kanalizace a je logické, aby se chodník budoval současně s případnou kana-

lizací. Projekt na kanalizaci by měl být vyhotoven asi v polovině tohoto roku. Naší prioritou je, aby byl chodník 
vystavěn v tomto volebním období a pevně doufáme, že kvůli teore琀椀cky možnému nezájmu občanů o kanalizaci 
nebude budování komunikace pro pěší oddalována. 

Říká se, že kde je snaha, tam je i cesta. Byli bychom rádi, kdyby se pravdivost tohoto tvrzení projevila v otáz-

ce odpočinkové zóny. Ta za琀m rozděluje obec na její příznivce a odpůrce. Ke konci loňského roku na seznámení  
s projektem paní architektka uvedla cenu realizace ve výši 2 mil. Kč, aktuálně jde o částku 3,6 mil. Kč a s určitos琀 
ani to není konečná cena. Máme za to, že projektované umístění odpočinkové zóny není pro obec op琀椀mální, 
když je od vlastního centra obce značně vzdáleno. Pojďme se posunout v přemýšlení a zvážit možnost spojení 
realizace odpočinkové zóny s využíváním víceúčelového sportoviště a provozem Sport clubu jako jediného místa, 
kde se občané skutečně schází a konají se tu veškeré obcí pořádané akce. Možnost rozšířit a případně zmoderni-
zovat stávající prostory se nám jeví jako vhodnější řešení, kdy by centrum veškerého dění bylo na jednom místě. 
Dne 1. 4. 2023 se o昀椀ciálně zavírá naše vesnická „hospoda“, místo, kde jsme se mohli dosud setkávat. Zastupi-
telé budou vybírat nového provozovatele. Aby se v dnešní nelehké době vůbec někdo přihlásil do výběrového 
řízení, bylo nutné nastavit téměř ideální podmínky ve formě nájemného v hodnotě 1 Kč a případných dotací na 
elektřinu. Vzhledem k uvedenému je pro nás kompromisním řešením umís琀椀t odpočinkovou zónu nikoliv na Ří-
manském kopci, ale vedle hřiště na pozemku za stodolou, kterou obec na konci minulého roku koupila od státu 
za cca 1,1 milionu Kč. Se stodolou sousedí pozemek ve vlastnictví státu, který může obec od státu na základě 
žádos琀椀 bezplatně získat do svého vlastnictví, na což jsme na ZO upozornili. Tento dle našeho názoru rozumný 
kompromis nevyvrací ani argument podporovatelů, že odpočinková zóna nebude sloužit pouze našim občanům, 
ale i turistům. Turisté by tak měli možnost vidět náš stadion s již vybudovaným WC a zároveň si zakoupit něco 
dobrého k pi琀 či jídlu, čímž budeme podporovat nového nájemce. Doufejme tedy, že se někdo odvážný najde. Na 
hřiš琀椀 máme extrémně dobré podmínky a zázemí pro hokejbal a dokonce máme v obci i občany, kteří dobrovol-
ně věnují svůj čas a úsilí péči o mládež.  Obec má možnost jednat o hokejbalovém klubu, který čítá až 200 dě琀  
a rád by u nás působil. Je to také cesta, jak zajis琀椀t zákazníky pro budoucí fungování hospody a nabídnout míst-
ním dětem a mládeži další zajímavé vyži琀.

S příchodem krásného jarního počasí Vám přejeme veselé Velikonoce a příjemně strávený jarní čas.  
Děkujeme za Vaši přízeň.

Ing. Radka Sobotková, Ing. Jiří Sobotka, Ing. Tomáš Suk

Slovo opozičních zastupitelů
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Závodní sezóna 2022/23 byla pro naši smečku opět velmi 
úspěšná. I přes malou rozlohu ČR se zde pořádá poměrně vel-
ké množství závodů. Bohužel kvůli pracovním povinnostem se 
ne všech závodů může zúčastnit. V rámci tohoto článku bychom 

vám, čtenářům, rádi přiblížili alespoň 2 nejtěžší závody této sezóny.
Ve dnech 24. až 28. 1. 2023 proběhl 26. ročník jednoho z nejtěžších závodů 

psích spřežení v Evropě  – ŠEDIVÁČKŮV LONG. Letošní rok byl pro všechny zá-
vodníky v některých směrech EXTRÉMNÍ.  Sněhové podmínky nebyly příznivé.  
Letošní ročník měl být výjimečný díky svému statutu Mistrovství republiky. Pro-
tože ale bezpečnost nejen musherů, ale i hlavních atletů tohoto závodu – psů, 
je na prvním místě, byla trasa závodu zkrácena. Naše smečka sibiřských husky si 
vedla při závodu velmi dobře. V kategorii LT1 jsme obsadili 1. a 3. místo. Katego-
rie LT1 znamená, že spřežení tvoří 2-4 psů čistokrevného původu. Tedy sibiřské 
husky. Celkem na trať dlouhou cca 190 km vyjelo 46 musherů. Nižší počet závod-
níků byl ovlivněn právě špatnými sněhovými podmínkami. Konání závodu bylo 
ohroženo, nakonec v sobotu padlo rozhodnu琀 o uskutečnění zkráceného závodu.  
Závod není nároční jen z hlediska své délky, ale také díky povinnému bivaku. To 
znamená, že po celou dobu závodu vezou pejsci v saních všechny potřebné věci  
k přespání v přírodě. Nejtěžší z povinné výbavy je samozřejmě krmení, stan, spa-
cák a potřeby na vaření. Stejně jako v minulých letech se bivakovalo u Zámečku  
v Pádolí.  Pro pejsky je připravená sláma a oblečky, které si veze musher v povin-
né výbavě. Sibiřský husky nutně tyto oblečky nepotřebuje, ale protože většina závodníků vnímá své svěřence jako svoje 
dě琀椀, tak se jim snaží zajis琀椀t co největší komfort.

Jak bylo řečeno, Jiří Dvořák, jako zkušený musher, obsadil již po tře琀 1. místo. Pro Karolínu Dvořákovou to byla první 
zkušenost a obsadila 3. místo. Celkový dojem ze závodu byl skvělý. Pořadatelé odvedli skvělou práci při přípravě tra琀椀  
a celkové organizaci závodu.

Jako druhého dlouhého zimního závodu na saních se naše smečka zúčastnila závodu v Rakousku, ve známé lyžařské 
oblas琀椀 Innerkrems u národního parku Nockberge. Jedná se o nejtěžší závod Rakouska, závod je v součtu dlouhý 80 km. 
Náročnost získává díky místu konání. Jedná se o rakouské alpy s převýšením v jednotlivých etapách okolo 1500 m. Součás琀 
závodu je také povinný bivak, tentokrát bez slámy pro pejsky. K ránu mírně sprchlo a pak začal padat sníh. Podmínky biva-

ku opro琀椀 Šediváčkově longu byly tvrdší, ale zároveň by se možná dalo říct, že oba závody se snaží závodníků zprostředko-
vat auten琀椀cký zážitek z dob, kdy se psí spřežení používala jako dopravní prostředek. Díky krásné přírodě a povinnému bi-
vaku si každý může představit, jak náročné bylo cestování v dávných dobách a jak důležitá byla vzájemná souhra mushera  
a jeho psů. Trasa tohoto horského závodu je velmi členitá, nejdříve následuje prudké stoupání a následné sjezdy jsou 
také velmi náročné. Saně nemají řídítka, proto musíte důvěřovat psům, že náročnou trasu zvládnou. I tento závod pro nás 
dopadl velmi dobře, Jiří 1. místo a Karolína 2. Často se lidé ptají, jak jsme na závodech uspěli a následně nám gratulují, 
ale je nutné říct, že pejsci jsou 琀椀 atle琀椀, kteří si zaslouží pochvalu a uznání. Pokud pejsci odmítnou běžet, člověk s 琀m nic 
neudělá. A i takové situace se stávají. Například právě v tomto rakouském závodu je tato situace docela běžná. Druhý, či 
tře琀 den jsou psi již unavení a jednoduše odmítnou jít dál, nebo se rovnou otočí a běží domů, místo aby pokračovali dál 
po trase závodu. Proto se v Rakousku říká, že každý, kdo dokončí tento závod, je vítěz. Umístění na stupních vítězů proto 
bylo pro naši smečku už jen takzvanou třešničkou na dortu. Stejně jako na Šediváčkově longu je zde mezinárodní účast. 
Atmosféra rakouského závodu byla mezi jednotlivými účastníky skvělá, ne všichni musheři jsou dostatečně jazykově vyba-
veni. Ne každý účastník mluví anglicky, německy, nebo jiným cizím jazykem. Přesto všichni sdílejí svoje zážitky, zkušenos琀椀 
a plnými doušky si užívají závod.

Závody psích spřežení se konají od podzimu do jara. Vrcholem sezóny je zima. V létě mají psi dovolenou, aby načerpali 
síly na nadcházející sezónu. Tato sezóna byla pro naši smečku Czech Snow昀氀ake velmi náročná, ale zároveň úspěšná. Za 
úspěchem se skrývá nejenom práce pejsků a musherů, ale také podpora celé rodiny a doghandlerů. 

                                   Autor: Karolína Dvořáková 

                   Foto: Michal Zapletal, rodina Dvořákových

Závody psích spřežení se smečkou 
Czech Snowflake ze Semechnic
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Obecní knihovna
Krásný jarní den, milí čtenáři.

Poprvé v tomto roce bych Vás 
chtěla pozvat do naší knihovny.  
V novém roce nám tu přibylo ně-
kolik nových knížek zapůjčených  
z opočenské knihovny a máme tu  
i několik nově zakoupených titulů.  
Z nově koupených knížek můžu jme-
novat například historickou ságu 
Venkovské sídlo pojednávající o ná-
vratu původní majitelky na venkov-
ské panství a její vzpomínky na život 
před válkou. Pro milovníky historie 
tu máme novou knížku s názvem 
TGM, která čtivou formou přibližuje 
životopis prvního československého 
prezidenta. Z dávnější historie tu je 
novinka s názvem Kdo zradil krále, 
jejíž děj se odehrává za vlády krále 

Jana Lucemburského. Z romantic-
kých knih je tu například kniha oblí-
bené autorky Nory Robertsové Cena 
za lásku. Ze společenských témat tu 
máme knihu Zpověď kleptomanky, 
ve které její autorka dává nahléd-
nout do duše kleptomanky anebo 
titul Psí park, jejíž děj pojednává  
o byznysu dárcovství vajíček. Z lite-
ratury faktu tu přibyla kniha Krimi-
nální případy z Orlických hor, která 
je sepsána na základě vzpomínek 
kriminalisty z obvodního oddělení 
PČR v Rychnově nad Kněžnou a ve 
které popisuje reálné případy ze 
své praxe u policie. Přijďte si vybrat 
knížky, pro každého jistě najdeme 
knihu dle jeho gusta.

Dále tu máme několik knih od dár-
ců, kterým bych 琀mto chtěla poděko-

vat za jejich příspěvky. Z těchto knih 
můžu jmenovat například zpověď 
Marie Poledňákové S kým mě bavil 
svět nebo životopis Karla Go琀琀a. Z ro-
mánů například knihu Marie Poled-
ňákové s názvem Ten, kdo Tě miloval 
nebo skutečný příběh luxusní společ-
nice Můj tajný život.

S pozvánkou na jaro do knihov-
ny bych se s Vámi zároveň chtěla 
na čas rozloučit. Od dubna se s kni-
hovnou na čas rozloučím a budu se 
věnovat mateřským povinnostem. 
V této době se tu na vás bude těšit 
náhradnice.

Mějte se krásně, užívejte si jar-
ního počasí plnými doušky, třeba 
s knihou v ruce, a já se budu těšit 
naviděnou.

           Michaela Peřinová, knihovnice

Z obecní  kroniky
Silnice mezi Opočnem a Semechnicemi

Dne 13. 3. 2023 byla zahájena 
dlouho připravovaná akce „Rekon-
strukce hráze rybníku Broumar“. 
Jedná se o koordinovanou inves-
tiční akci města Opočna a Králo-
véhradeckého kraje. Tato akce se 
významně dotýká obyvatel naší 
vesnice, a proto bych se dnes chtě-
la věnovat počátkům této silnice 
z Opočna do Semechnic. Okresní 
(dříve obecní) silnice se stavěla  
v letech 1900-1902. Stavěla se přes 
odpor mnohých občanů naší vesni-
ce, jak se uvádí v kronice. Na stav-
bu byly poskytnuty okresní i státní 
dotace. Obecní cesta od rybárny, 
přes vesnici až do Podchlumí byla 
počátkem století úzká a nerovná. 
Byla tedy rozšířena na 9 metrů  
(i s příkopy) a mosty byly znovu vy-
stavěny. Kronikář uvádí, že ve vsi se 
stavělo pomalu a velké problémy 
byly s výkupem pozemků směrem 
na Trnov. V červnu 1902 byly prá-
ce dokončeny. Dosud obecní silnice 
se stala okresní a zajišťovala spo-
jení Opočna s horami přes Skalku, 
kam byla postupně dobudována. 
Do Trnova byla silnice dokonče-

na v roce 1903 (od té doby se „Tr-
novka“ stala pouze polní cestou). 
Nová cesta byla zasypána štěrkem 
a pískem a poté uválcována. V roce 
1925 při dopravě řepy do cukro-
varu byla silnice značně rozbita  
a rozježděna. Proto se obecní za-
stupitelstvo usneslo podat žádost  
k okresní správě v Opočně, aby tato 
silnice byla opravena. Začalo se  
s dlážděním. V říjnu 1931 byla ote-
vřena dlážděná silnice od opočen-
ského hřbitova k mostu u rybárny. 
Silnice byla zorána, byly provedeny 
navážky a v ohybech byla rozšíře-
na a nově uválcována. Poté v pro-
sinci došly na nádraží další vagony  
s kostkami určené k výdlažbě sil-
nice od rybárny do Semechnic  
a Trnova.

Po povodních v roce 1998 byla 
komunikace vyasfaltována. Před-
cházelo tomu koncem srpna vy-
brání dlažebních kostek, které byly 
dle informací určeny k prodeji do 
Německa. Obyvatelé se následně 
několik týdnů brodili blátem. Vy-
asfaltování bylo dokončeno počát-
kem prosince směrem od Trnova 

po kapli. Konečná úprava cesty  
a křižovatky u kaple byla provede-
na až v roce 1999. Osazení okraje 
vozovky chodníkovými obrubami 
financoval obecní úřad.

Na závěr zbývá dodat, že před-
mětem současné rekonstrukce je 
hlavní hráz v délce 240 metrů, kte-
rá v aktuálním stavu neodpovídá 
bezpečnostním požadavkům. Hlav-
ním problémem zde jsou 3 stáva-
jící bezpečnostní přelivy. Všechny 
přelivy mají kamenné konstrukce 
z kombinace opracovaných pískov-
cových kvádrů a na sucho skládané 
opuky. Zvláště v opukovém zdivu 
jsou patrná vydrolená místa a me-
zery mezi jednotlivými kameny, 
které výrazně zhoršují stabilitu jed-
notlivých propustků. Všechny pro-
pustky jsou staré více jak 150 let  
a jsou dimenzované na úplně jinou 
intenzitu dopravy a velikost do-
pravních prostředků než ty, které 
jsou aktuálně používané. Vzhledem 
k tomu dochází, zvláště v posled-
ních letech, k výraznému zhorše-
ní technického stavu celé hráze. 
   Stanislava Tláskalová, kronikářka


